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§ 1 

Godkännande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes med tillägg av två skrivelser; 

Inled samarbete med kvinnojourer för att nå våldsutsatta i karantän, 

skrivelse från (V),(S),(Fi) och Stärk insatser för att nå unga som 

vistas i riskmiljöer under pandemin, skrivelse från (S), se § 26. 
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§ 2  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Jan Jönsson och vice ordföranden Alexandra Mattsson 

Åkerström utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden 

meddelade att justering sker måndag den 27 april.  
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§ 3  

Förvaltningen informerar 

 

Förvaltningschefen Lena Lundström Stoltz informerade om 

följande: 

 

En kortversion av Verksamhetsprogram 2020 för socialnämnden 

har tagits fram. 

 

Den 20 april genomfördes en Skypekonferens med 

Socialtjänstakademin i Stockholms stad med fokus på 

frågeställningar om vad som kan komma att hända och vad  man 

kan förvänta sig efter det att Coronapandemin avstannat. Forskare 

och professorer gav sin syn på aktuella angelägenheter inom bland 

annat områdena bostadspolitik, socialpsykiatri, funktionshinder. 

 

Den 21 april har kommunstyrelsens Råd för Agenda 2030 träffats 

digitalt. Programmet handlade om att motverka hemlöshet. 

 

Även detta sammanträde genomförs med ett färre antal ledamöter 

på grund av den rådande situationen och med hänsyn till att minska 

smittspridning av det Covid 19. 

 

I anslutning till sammanträdet ger förvaltningen en dagsaktuell bild 

av stadens och förvaltningens Coronahantering. Förvaltningschefen 

informerar övergripande om hur stadens och förvaltningens dagliga 

beredskap och planering för den sociala sektorn med anledning av 

Coronaviruset är organiserad. Förvaltningens avdelningschefer 

redogör sedan detaljerat och särskilt om nuläge samt det som för 

närvarande pågår inom respektive avdelning med anledning av 

pandemin. 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

 

Anna Rantala Bonnier ställer fråga till förvaltningen om SHIS 

lägenheter och vilka regler som gäller beträffande tilldelning av 

bostäder för olika målgrupper. 

 

Förvaltningen återkommer med svar. 
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§ 5  

Överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län om 

ärendeansvar för hemlösa 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/424 

Dnr 1.7.1-198/2020 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen  på remiss om 

överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län om 

ärendeansvar för hemlösa 

 

 

   

Ärendet  

Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat förslag till en   

överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län om 

ärendeansvar för hemlösa. Överenskommelsen har funnits sedan 

2006 och har nu reviderats. Grundprinciperna från nuvarande 

överenskommelse finns kvar i den reviderade överenskommelsen, 

men  ett antal tydliggöranden har gjorts för att öka förutsättningarna 

för samsyn mellan kommunerna. Storsthlms styrelse beslutade på 

sammanträdet den 5 mars 2020 att rekommendera kommunerna i 

länet att anta överenskommelsen mellan kommunerna i Stockholms 

län om ärendeansvar för personer i hemlöshet. Överenskommelsen 

börjar gälla 1 september 2020. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till överenskommelsen och anser att 

den behövs för att tydliggöra rutiner och ansvarsfördelning mellan 

kommunerna när det gäller personer i hemlöshet som rör sig mellan 

kommunerna. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet som svar till kommunstyrelsen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 april 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 6  

Språkcentrum för nationella minoritetsspråk avseende 

jiddisch och romani chib – Institutet för språk och folkminnes 

rapport 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/418 

Dnr 1.7.1- 197/2020 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på remiss av rapport från 

institutet för språk och folkminnen. 

 

 

 

Ärendet   

Kommunstyrelsen har remitterat en rapport från Institutet för språk 

och folkminnens (Isof) om inrättande av språkcentrum för 

nationella minoritetsspråk avseende jiddisch och romani chib. I 

utredningen föreslås att språkcentrum för jiddisch och romani chib 

inrättas inom ramen för myndigheten och att båda språkcentrum 

placeras i Stockholmsområdet. Enligt rapporten är de båda språken i 

stort behov av revitaliseringsinsatser. Uppdrag ska bland annat vara 

att tillgodose de judiska och romska minoriteternas behov av och 

rätt att återta sitt eget språk, främja språkens användning i 

samhället, bistå med sakkunskap och sprida kunskaper om 

revitalisering. Barn och unga ska särskilt prioriteras. Förvaltningen 

ställer sig positiv till inrättande av språkcentrum och bedömer att 

förslagen i rapporten stämmer väl överens med det lagstadgade 

grundskyddet som innebär att kommunen ska skydda och främja de 

nationella minoritetsspråken. Förslagen ligger även i linje med 

stadens strategi för romsk inkludering. Förvaltningen föreslår att 

socialnämnden godkänner  tjänsteutlåtandet som svar till 

kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 16 mars 2020. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson 

m.fl.(M),  Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Ledamoten Linnéa Vinge (SD) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V), ledamoten 

Lotten Hammar (S), tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier 

(Fi) 

” Vi ser mycket positivt på att rapporten från Institutet för språk och 

folkminnen föreslår att språkcentrum för jiddisch och romani chib 

inrättas inom ramen för myndigheten och att båda föreslås ligga i 

Stockholmsområdet. Språkcentrumens uppdrag ska  

bland annat vara att tillgodose de judiska och romska minoriteternas 

behov av och rätt att återta sitt eget språk, främja språkens 

användning i samhället, bistå med sakkunskap och sprida kunskaper 

om revitalisering. Barn och unga ska särskilt prioriteras. 

 

Under den förra mandatperioden höjde den rödgrönrosa majoriteten 

ambitionerna för urfolk och nationella minoriteter. Bland annat 

gjordes Rättighetsjakten, en satsning som drevs av kansliet för 

Mänskliga Rättigheter som innebar att unga sommarjobbare tog 

fram material åt staden om nationella minoriteters rättigheter, om 

Sveriges rasistiska historia och diskriminering med särskilt fokus på 

ungas perspektiv. Under föregående mandatperiod tog vi också 

fram en strategi för romsk inkludering och riktlinjer för arbetet med 

nationella minoriteters rättigheter. Antalet förvaltningsområden 

utökades för att stärka de språkliga rättigheterna för samiska och 

meänkieli. Nu välkomnar vi de nya planerade språkcentrumen för 

romani chib och jiddish för att ytterligare stärka nationella 

minoriteters språkliga rättigheter, även för de språk som inte 

omfattas av förvaltningsområde. 

 

Vi menar att politiken har en viktig uppgift att bevaka nationella 

minoriteters och urfolks intressen. När nationalismen och idén om 

ett språk, en kultur och en religion växer sig allt starkare behöver vi 

stå upp för idén om ett öppet och demokratiskt samhälle. Vi 

kommer att fortsätta driva frågan om nationella minoriteters 

rättigheter och välkomnar förslaget om inrättandet av språkcentrum 

för jiddisch och romani chib. ” 
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Reservation 

Ledamoten Linnéa Vinge (SD) 

”1.Att ärendet återremitteras till kommunstyrelsen 

2.Därutöver vill vi anföra följande: 

 

Sverigedemokraterna är mycket positivt inställda till de nationella 

minoriteterna och det pågående arbetet med att bevara kulturarv, 

språk och folkminnen. Arbetet med detta sköts idag av Institutet för 

språk och folkminnen (Isof), en myndighet som arbetar med att öka, 

levandegöra och sprida kunskaper om språk, dialekter, namn, 

folkminnen och andra immateriella kulturarv i Sverige. 

 

Isof är en myndighet med ca 100 anställda i Göteborg, Stockholm 

och Uppsala och förfogar idag över lokaler om 3794 kvm. till en 

kostnad om ca: 7 miljoner kr. per år. 

   

Verksamheten har expanderat kraftigt. 2018 förbrukades 87 

miljoner och budgeten för 2021 är nu uppe i nästan 93 miljoner för 

att 2023 stiga till 94,5 miljoner.  

 

Det kan konstateras att Isof redan idag förfogar över ansenliga 

ekonomiska, materiella och personella resurser. Trots detta begär de 

nu ökade anslag för att ytterligare expandera verksamheten. 

 

Sverigedemokraterna anser med tanke på det rådande krisläget i 

Sverige och omvärlden att Isof i första hand genomför 

effektiviseringar i den befintliga organisationen, alternativ skjuter 

expansionsplanerna på framtiden.  Sverigedemokraterna begär 

därför att ärendet återremitteras till kommunstyrelsen.” 
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§ 7 

Motion (S) om en mer likvärdig friskvård inom  

Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/129 

Dnr 1.7.1-171/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på motion från (S) om en 

mer likvärdig friskvård för anställda inom Stockholms stad.  

 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat en motion av  Karin Wanngård (S). 

I motionen framförs  att det finns skillnader i friskvårdssubvention 

för stadens anställda, beroende på om en medarbetare är anställd i 

ett bolag, på stadsdelsförvaltning eller fackförvaltning. Motionären 

föreslår att kommunfullmäktige fattar beslut om att låta 

kommunstyrelsen göra en översyn av hur friskvårdsbidrag samt 

övriga friskvådsförmåner ser ut i stadens verksamheter samt att det 

där även bör ingå att kartlägga skillnader utifrån ett 

jämställdhetsperspektiv. Förvaltningen anser att behovet av 

friskvård och fördelarna som friskvårdsinsatser ger är samma hos 

alla medarbetare inom staden oavsett vilken förvaltning man arbetar 

på. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet 

som svar till kommunstyrelsen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 mars  2020. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), Michaela 

Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson (V), ledamoten Lotten 

Hammar (S), tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Reservation  

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V), ledamoten 

Lotten Hammar, tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1.Motion om en mer likvärdig friskvård av Karin Wanngård (S) 

bifalls. 

2.Därutöver anförs följande 

Det är uppenbart att bra friskvårdförmåner stärker stadens 

varumärke som arbetsgivare och utifrån siffrorna över 

sjukfrånvaron är det tydligt att den är högre inom 

stadsdelsförvaltningarna än inom fackförvaltningarna. 

 

En majoritet av medarbetarna i stadsdelsförvaltningarna är kvinnor 

med en lägre lönenivå än de som är anställda på 

fackförvaltningarna. Staden behöver kunna erbjuda 

konkurrenskraftiga personalförmåner för att kunna rekrytera nya 

medarbetare och ta hand om de redan anställda även i dessa 

verksamheter. En översyn av friskvårdförmånerna inom staden ger 

en tydligare bild av hur de nyttjas av stadens anställda och hur de 

eventuellt kan justeras för att fler ska kunna åtnjuta dessa. 

 

Utifrån ett jämställdhetsperspektiv anser vi att staden gör en 

översyn av friskvårdförmånerna för att kunna klargöra omotiverade 

skillnader och därefter föreslå åtgärder för att förstärka dessa i 

verksamheter med stora behov.” 
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§ 8 

Motion av Clara Lindblom (V) om långsiktiga medel för 

kompetensutveckling kopplat till 

kompetensförsörjningsbehovet  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/1290 

Dnr 1.7.1-163/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen på motionen från (V) om behov av 

långsiktiga medel för kompetensutveckling kopplat till 

kompetensförsörjningsbehovet.  

 

Ärendet  
Clara Lindblom (V) föreslår i en motion att kommunfullmäktige  

beslutar att ge kommunstyrelsen i uppdrag att i dialog med de 

fackliga organisationerna analysera och komma med förslag till hur 

stadens fortsatta behov av långsiktiga kompetensutvecklingsmedel 

kan tillgodoses genom inrättande av en permanent 

kompetensutvecklingsfond samt att fortsatta avsättningar till 

kompetensutveckling genom att medel avsätts till fonden ska ske. 

Förvaltningen anser att det är viktigt med  

kompetensutvecklingsinsatser för medarbetare och  föreslår att 

nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar till 

kommunstyrelsen. 
  

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 mars 2020. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), Michaela 

Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson (V), ledamoten Lotten 

Hammar (S), tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut. 
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Reservation  

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V), ledamoten 

Lotten Hammar (S), tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier 

(Fi) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

- Tillstyrka motionen 

- Därutöver anföra följande 

Stadens stora kompetensförsörjningsbehov kräver en kontinuerlig 

utveckling av personalpolitiken och det gläder oss att förvaltningen 

ställer sig positiv till innehållet i motionen rörande 

kompetensutveckling. Medarbetarna är vår viktigaste tillgång som 

vi måste värna när det gäller arbetsmiljö, fortbildning och 

arbetsvillkor. Staden ska erbjuda goda möjligheter till både 

inflytande, delaktighet och utveckling i varje verksamhet och 

befattning i våra förvaltningar. Detta var ett prioriterat område förra 

mandatperioden och behöver fortsätta under lång tid framöver då 

stadens behov av personal inte minst i välfärden är stort.  

 

En permanent kompetenssatsning bedöms angelägen för inte minst 

arbetet med att säkerställa enhetlig yrkestitulatur och utbildning på 

LSS-området. Under förra mandatperioden avsatte dåvarande 

rödgrönrosa majoritet 200 miljoner kronor i en 

kompetensutvecklingsfond som t.ex. användes för 

specialiseringsutbildningar för anställda i socialtjänsten. ” 
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§ 9 

Arbetsmarknads- och etableringsinsatser för utrikes födda 

kvinnor – motion (V) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/277 

 Dnr 1.7.1-194/2020 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på motion från (V) om 

arbets- och etableringsinsatser för utrikes födda kvinnor. 

 

 

 

Ärendet 

 Kommunstyrelsen har remitterat en motion från Vänsterpartiet med 

förslag att staden ska utreda i vilken utsträckning utrikes födda 

kvinnor får ta del av stadens arbetsmarknads- och 

etableringsinsatser. Vänsterpartiet beskriver i motionen att utrikes 

födda kvinnor med bristfällig utbildning är en grupp som har 

särskilt svårt att ta sig in på den svenska arbetsmarknaden.  

 

Förvaltningen anser i likhet med motionären att det är av stor vikt 

att särskilt uppmärksamma utrikes födda kvinnors situation på 

arbetsmarknaden samt säkerställa att stadens egna arbetsmarknads- 

och etableringsinsatser bidrar till att stärka utrikes födda kvinnors 

möjligheter till att etablera sig på arbetsmarknaden. Förvaltningen 

anser att arbetsmarknadsnämndens ställningstagande, vad gäller 

behovet av att ytterligare utreda i vilken utsträckning utrikes födda 

kvinnor får ta del av stadens arbetsmarknads- och 

etableringsinsatser, är viktigt att ta hänsyn till. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 12 mars 2020. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), Michaela 

Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson (V), ledamoten Lotten 

Hammar (S), tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut. 
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Reservation  

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V), ledamoten 

Lotten Hammar (S), tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier 

(Fi) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

- Tillstyrka motionen 

- Därutöver anföra följande 

Under de senaste åren har antalet arbetslösa utrikesfödda kvinnor 

ökat och bland annat riksrevisionen har påtalat brister på 

jämställdhetsperspektiv i integrationspolitiken. Det är av yttersta 

vikt att integrationen utformas även efter kvinnors behov av stöd för 

att integreras och arbete är en viktig del. Idag är det ingen 

storsatsning vi ser på det här området i staden och vi menar att 

staden bör utreda huruvida insatser som ges nyttjas lika mycket av 

kvinnor som av män på arbetsmarknadsområdet.  

 

Det är positivt att även förvaltningen intygar vikten av att fler 

utrikesfödda kvinnor får ta del av stadens insatser på 

arbetsmarknadsområdet - här kan förvaltningens arbete på INTRO 

Stockholm lyftas fram. INTRO Stockholm erbjuder alla nyanlända 

samhällsvägledning där även jämställdhetsperspektivet har beaktats 

i utformning och utförande. Föräldrar ges möjlighet till 

barnpassning för att delta i gruppinformation och kvinnor tillfrågas 

före männen om att delta, innehållet i gruppinformationen utgår 

också från ett tydligt jämställdhetsperspektiv.  

 

Detta arbetssätt borde prägla även arbetsmarknads och 

etableringsinsatserna såsom möjlighet till deltagande i SFI och 

andra utbildningsinsatser. Uppsökande arbete riktat mot 

utrikesfödda kvinnor borde öka för att få in fler i 

etableringsinsatser. Mot bakgrund av detta yrkar vi att motionen ska 

bifallas i syfte att förbättra stadens arbete riktat mot denna 

målgrupp. ” 
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§ 10 

Ökad tillgänglighet i staden – motion (V) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/1455 

Dnr 1.7.1-654/2019 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen gällande motion från (V) om ökad 

tillgänglighet i staden. 

 

  

Ärendet  

Alexandra Mattsson Åkerström och Sara Stenudd, båda från 

vänsterpartiet, har i en motion till kommunfullmäktige yrkat att 

staden inrättar en tillgänglighetskommission med tillhörande 

investeringsfond som leder stadens arbete med att säkerställa 

tillgängligheten. Stockholms stad har sedan 2018 ett nytt 

delaktighetsprogram som ska säkerställa delaktighet och 

tillgänglighet för personer med funktionsnedsättning. Ett exempel 

på pågående arbete är att staden på sin hemsida beskriver hur 

tillgänglighetsanpassade stadens olika verksamhetslokaler är. 

Förvaltningen instämmer i att det är viktigt att staden fortsätter 

arbetet med att förbättra tillgängligheten i staden och att arbetet kan 

utvecklas ytterligare. Förvaltningen föreslår att socialnämnden 

hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 30 januari 2020.    

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), Michaela 

Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson (V), tjänstgörande ersättaren 

Anna Rantala Bonnier (Fi) yrkade bifall till eget förslag till beslut.  

 

Reservation  

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V), 

tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för det egna förslaget;  

” Att tillstyrka motionen om ökad tillgänglighet i staden  
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Att därutöver utöver anföra 

Staden har sedan 2018 ett nytt delaktighetsprogram som ska 

säkerställa delaktighet och tillgänglighet för personer med 

funktionsnedsättning. Programmet är ett steg på vägen, men staden 

har mycket arbete kvar att göra för att vara tillgänglig för alla. 

Stadsrevisionen har 2018 granskat tillgängligheten och ger flera 

exempel på brister gällande exempelvis skollokaler och tillgång till 

information. Därför menar vi att även om mycket bra arbete pågår 

så behöver arbetet skalas upp för att staden, med både lokaler och 

offentliga platser ska vara tillgängliga för alla. Arbetet behöver 

ledas av förslagsvis en central tjänsteperson som arbetar strategiskt 

med frågan om tillgänglighet.  

 

För arbetet med ökad tillgänglighet i befintliga lokaler och 

offentliga platser behövs det mer resurser och därför föreslår 

Vänsterpartiet att staden ska inrättar en tillgänglighetskommission 

med tillhörande investeringsfond som leder stadens arbete med att 

säkerställa tillgängligheten. Vi ser också ett behov av att sätta upp 

ett mål för när alla stadens lokaler, alla lokaler där staden bedriver 

verksamhet eller där verksamhet bedrivs åt staden samt parker och 

torg ska vara fullt tillgängliga för att alla verksamheter ska ha en 

tydlig planeringshorisont. ”  
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§ 11 

Motion (SD) om att kvalitetssäkra stadens tolkverksamhet 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/1983 

Dnr 1.7.1-179/2020 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen på motion (SD) om att kvalitetssäkra 

stadens tolkverksamhet. 

 

  

Ärendet  

Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat en motion från 

Sverigedemokraterna om att kvalitetssäkra stadens tolkverksamhet. 

I motionen beskrivs att tolkanvändningen i stadens verksamhet har 

ökat markant de senaste åren och att staden är i behov av att 

kostnadsbespara och kvalitetssäkra anlitandet av tolkar. 

Sverigedemokraterna föreslår i motionen att Stockholms stad 

anställer egna auktoriserade tolkar för de mest förekommande 

språkuppdragen, att endast auktoriserade tolkar anlitas och att 

staden genomför regelbundna stickkontroller för att garantera att 

tolkarna arbetar på ett korrekt sätt och följer de etiska regler som 

innefattas av uppdraget som auktoriserad tolk. Förvaltningen anser 

att användandet av auktoriserade tolkar bör eftersträvas men att 

tillgång på kvalitetssäkrade tolkar bäst tillgodoses genom 

upphandling av dessa tjänster där kravställning på kvalitet och 

uppföljning av kvalitet ingår. Förvaltningen föreslår att 

socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

till kommunstyrelsen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 mars  2020.    

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), Michaela 

Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Linnéa Vinge (SD) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut.  
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Reservation 

Ledamoten Linnéa Vinge (SD) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

” - Att motionen tillstyrks  

- Därutöver vill vi anföra följande: 

Tolkanvändningen i stadens verksamhet har ökat markant de 

senaste åren och staden är i behov av att kostnadsbespara och 

kvalitetssäkra anlitandet av tolkar. Vår målsättning är att staden, 

med vissa undantag, endast ska erbjuda gratis tolkhjälp under en 

begränsad tid. 

 

Det finns en problematik kring att auktoriserad tolk är en skyddad 

titel, medan benämningen tolk inte är det. Vem som helst kan kalla 

sig tolk. Att Stockholms stad anställer egna tolkar möjliggör 

kostnadsbesparingar och det skapar bättre förutsättningar att hålla 

en hög kvalité på de tolktjänster som staden använder sig av. 

 

Stadens ramavtal för tolkar är på väg att gå ut och en ny 

upphandling ska därför göras. Vårt förslag är att man istället 

anställer egna auktoriserade tolkar för de mest förekommande 

språkuppdragen. Därefter ska regelbundna stickkontroller 

genomföras för att garantera att tolkarna följer etiska regler och 

arbetar på ett korrekt sätt.” 
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§ 12 

Översyn av yrket personlig assistent (SOU 2020:1)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/512 

Dnr 1.7.1-235/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på remiss om översyn av 

yrket personlig assistans (SOU 2020/512).  

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

  

Ärendet  

Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterarat en översyn av 

yrket personlig assistent (SOU 2020:01). 

I översynen har ingått att undersöka hur arbetsförhållandena, det vill 

säga arbetsvillkor och arbetsmiljö, ser ut för personliga assistenter 

hos arbetsgivare i olika sektorer. Utredningen bedömer att det finns 

tre huvudsakliga utmaningar för att säkerställa goda 

arbetsförhållanden för personliga assistenter och samtidigt trygga 

assistansanvändarnas självbestämmande. Det handlar om att ge 

tryggare anställningsvillkor, utveckla arbetsmiljöarbetet och minska 

osäkerheten om arbetsuppgifter. Socialförvaltningen ställer sig 

positiv till utredningens förslag och tror att de kommer att bidra till 

bättre arbetsförhållanden inom yrket personlig assistent.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 mars  2020.    

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V), 

tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) 

”Att vara personlig assistent är ett av de vanligare yrken vi har i 

Sverige och ett viktigt samt speciellt arbete. Att yrket domineras av 

kvinnor och unga personer är inget nytt men lyfts nu fram av 

utredningen, vilket är välkommet. Med många unga och många nya 

i Sverige i samma yrkesgrupp är det av stor vikt att veta om vilka 

rättigheter som finns för en anställd för att få så bra villkor och en 

så bra arbetsmiljö som möjligt, samtidigt som vi måste vara 

medvetna om att det är ett annorlunda jobb där den som har insatsen 

är den som i stort utformar sin och därmed assistentens dag och att 

det är så det behöver vara för att uppfylla lagstiftningens 

intentioner.  
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Utredningen tycks se till helheten och vi välkomnar förslagen om 

ökat arbetsgivaransvar och ett samlat kunskapsstöd för personliga 

assistenter, något som i nuläget är upp till varje arbetsgivare att 

tillhandahålla. Vikten av utbildning av assistenter är framförallt en 

viktig fråga som även Kommunal lyft som viktig framåt. Dessa 

förslag kombinerat med trygga villkor och en ökad kunskap även 

hos brukarna, kan mycket väl leda till en bättre assistans för många 

och en väg bort från dagens stämpling som genomgångsyrke. Ett 

sådant lyft för yrket kräver dock en höjd schablon och därmed höjda 

löner vilket vi också ser kommer behövas framöver. ” 
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§ 13 

Underlag till budget 2021 med beräkningar för 2022-2023 

Dnr 1.3.1-180/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens underlag till 

budget 2021 med inriktning 2022-2023. 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen 

3. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 

Ärendet 

Förvaltningen har i ärendet redovisat förslag till fortsatt arbete 

utifrån kommunfullmäktiges inriktningsmål för Möjligheternas 

Stockholm. 

• En moderns storstad med möjligheter och valfrihet för alla 

• En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt 

• En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden  

Socialförvaltningen ansvarar för stadsövergripande verksamheter 

inom socialtjänst- och funktionshinderområdet, förutom 

äldreomsorg och arbetsmarknadsfrågor. Socialförvaltningen skapar 

förutsättningar för en likvärdig och rättssäker socialtjänst i hela 

Stockholms stad och medverkar till att invånarna får likvärdiga och 

lika tillgängliga insatser oavsett var de bor i staden och oavsett 

utförare av insatser. Socialförvaltningen är ledande och drivande i 

utvecklings- och innovationsarbetet inom staden gällande 

socialtjänstfrågor samt har ett övergripande ansvar att samordna 

arbetet med strategisk utveckling inom förvaltningens 

ansvarsområden. 

Förvaltningen ska också fortsätta att samarbeta med andra 

förvaltningar och bolag i staden, med andra kommuner inom 

regionen, med storstäderna Göteborg och Malmö, inom Norden och 

inom ramen för Euro Cities. 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 april 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.   
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Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V)  

”Förvaltningen har gjort en gedigen genomgång av kommande års 

behov inför budget 2021 och inriktning framåt, om än utan hänsyn 

till pågående pandemi vilket kommer påverka socialförvaltningen 

framöver. Ökad arbetslöshet och minskade skatteintäkter kan 

påverka socialtjänstens finansiering samtidigt som fler kommer 

behöva stöd från samhället i olika former. Nu pågår intensivt arbete 

för att minska smittspridning och tillförsäkra utsatta gruppers behov 

i detta samtidigt som utmaningar finns med bemanning samt 

skyddsutrustning i staden.  

 

I underlaget finns en del oroande uppgifter som majoriteten behöver 

ge besked kring inte minst gällande det förebyggande arbetet som är 

oerhört angeläget och viktigt. Projekt såsom de inom ramen för 

STIS, SIP-samordnarsatsningen, skolsociala team och peer support 

som alla vart lyckosamma behöver säkras långsiktigt. Detsamma 

gäller arbetet med familjecentraler och hembesöksprogrammen som 

vi menar ska ingå i ordinarie budget framöver. Framtid Järva som 

arbetar uppsökande samt med mottagning för unga och deras 

familjer i behov av socialt stöd måste fortsätta, men även det kräver 

att medel tillsätts när projektet tar slut nästa år.  

 

Det är också oroande att staden har svårt att hitta familjehem som 

kan ta emot utsatta barn samtidig som alltfler privata aktörer 

bedriver jourhem vilket kräver fler utredar-resurser samt minskad 

insyn. Det här området är inget som kan sparas på och därför 

behövs det göras satsningar på att anställa fler som kan utreda och 

rekrytera samt utveckla familjehemsvården. Det står klart att många 

stadsdelsnämnder har alltfler komplexa och svåra ärenden där unga 

behöver långsiktig placering men där familjehemmen är svåra att 

matcha och hitta som kan ta emot barn med svårare problematik. 

Här behövs nya arbetssätt, insatser och ökad professionalisering av 

en del familjehem.  

 

Gällande LSS och funktionshindersomsorgen är det av yttersta vikt 

att arbetet med att ta fram LSS och SoL-bostäder intensifieras och 

arbetet med enhetlig yrkestitulatur fortsätter- här ser vi inte några 

prioriteringar från majoritetens sida.  

 

Även arbetet mot våld i nära relation och hedersrelaterat våld och 

förtryck behöver fortsätta och stärkas. Utifrån de högre krav som, 

vid en lagändring, kan komma att ställas på ideell jourverksamhet 

som bedriver skyddat boende anser vi att nämnden aktivt måste 

stötta dessa organisationer att klara en omställning istället för att 

lägga ned sin verksamhet. Många kvinno och tjejjourer besitter hög 

kompetens inom området och är ett viktigt komplement till stadens 
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egna skyddade boenden. I ärendet beskrivs också att 

relationsvåldscentrumen i staden behöver förstärkning för att nu 

också erbjuda stöd till barn som upplevt våld.  

 

När det gäller hemlöshet beskrivs oro i underlaget kring hur 

socialtjänstens behov av lägenheter till bostad först och liknande 

ska tillgodoses i framtiden då nyproduktionen har hyror målgruppen 

ej klarar av och ombildningar kommer ske av lägenheter med lägre 

hyra.  

 

Sammanfattningsvis finns flera utmaningar i Stockholm inte minst 

efter pandemin där även socialtjänstens resurser kommer behöva 

öka och före detta projekt nu behöver finansiering för att bli en del 

av ordinarie verksamhet. Vi hoppas därför att den nya majoriteten 

tar in detta när man planerar för kommande års budget.” 

 

Särskilt uttalande 

 Ledamoten Lotten Hammar (S) 

Socialförvaltningen förklarar i inledningen till ärendet att 

”Socialförvaltningens verksamheter arbetar för närvarande 

intensivt för att begränsa smittspridningen av covid-19 genom det 

nya coronaviruset. Ärendet innehåller ingen ekonomisk eller 

verksamhetsmässig analys av konsekvenser utifrån pandemin på 

planperioden på grund av att dess konsekvenser är mycket svåra att 

överblicka i dagsläget samt att pågående analysarbete är i 

uppstartsfas. Ärendet utgår således från ett normalläge men med 

vetskap om att pågående pandemi kommer att innebära stora 

utmaningar för förvaltningens utförande och myndighetsutövande 

verksamheter. På kort sikt främst personalförsörjning, och på 

längre sikt minskade skatteintäkter vilket kan påverka 

finansieringen.” 

 

Vi delar i grunden förvaltningens bedömning om att 

förutsättningarna har ändrats fundamentalt. Ärendet får därmed nu 

ses mer som ett underlag som i stor utsträckning kommer behöva 

ändras utifrån den analys som kommer att göras framgent.  

 

Vi avstår därför från att i detta sammanhang kommentera enskilda 

delar i socialförvaltningens underlag.   

 

I den analys som kommer göras och som behöver vara grund för 

såväl socialförvaltningens som hela stadens budgetarbete anser vi 

att följande frågor måste vara centrala: 
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Vilka resurser krävs för att välfärden ska kunna garantera en bra 

kvalitet med en hög säkerhet? Hur kan samverkan mellan stad och 

region rörande gränslandet mellan omsorg och vård stärkas?  

Hur kan staden prioritera välfärd, omsorg och förebyggande arbete 

så att vår stad håller samman, tryggheten ökar och stockholmare 

med behov av stöd kan ges det när behoven sannolikt är större än 

någonsin? 

 

Det är ingen hemlighet att vi i ovanstående punkter har haft kritiska 

synpunkter på att det borgerliga styret haft för låga ambitioner 

under 2019 och 2020. Vår uppfattning nu är inte att behoven i 

ovanstående delar minskat till följd av pandemin. 

 

Det är uppenbart att vårt samhälle kommer ställas inför stora 

utmaningar under kommande år. En negativ tillväxt under 2020 

kommer drabba stadens såväl intäkter som kostnader. Det är därför 

välkommet att regeringen med stöd av Liberalerna och Centerpartiet 

fattat beslut om en historisk stor höjning av statsbidragen till 

kommuner och regioner. Det möjliggör en ambition att proaktivt 

möta ovanstående utmaningar samt upprätthålla och förbättra 

verksamheternas villkor.  

 

Det är därtill angeläget att budgetarbetet och analysen av 

konsekvenser till följd av corona-krisen tar sin utgångspunkt i att 

stärka stadens beredskap. Vi har redan tidigare konstaterat att staden 

behöver öka beredskapen för kriser. Vi förutsätter att stadens arbete 

under corona-krisen kommer utvärderas av oberoende expertis (så 

som skedde efter terrordådet 7 april) och att denna ges i uppdrag 

också att redovisa de beredskapshöjande åtgärder som krävs samt 

att dessa tillåts påverka budgeten för 2021. 

 

Socialtjänstens olika verksamhetsområden har ett stort åtagande i 

arbetet för ett jämlikare samhälle. Vi hoppas därför att majoriteten 

tar in detta när man planerar för budgeten. För att lösa 

socialtjänstens utmaningar kommer inte minst hyresrätter med 

överkomliga hyror behövas och satsningar göras på skolan och det 

förebyggande arbetet i stadsdelarna.”  

                                                                                                        

Särskilt uttalande                                                                                                         

Ledamoten Linnéa Vinge (SD) 

”Vi anser det nödvändigt, med anledning av den senaste tidens 

ekonomiska volatilitet i Sverige och vår omvärld, att en stramare 

budget med syfte att värna nämndens kärnverksamhet förbereds. I 

en tid då kommunens finanser ställs på prov, är det politikens 
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uppgift att göra rätt prioriteringar för att garantera stockholmarna en 

trygg vardag.  

 

Vi vet ännu inte hur hårt denna krissituation kommer att påverka 

Stockholm rent ekonomiskt. Därför bör alla satsningar som inte är 

särskilt betydelsefulla eller angelägna tillfälligt pausas för att i ett 

senare skede kunna användas där de kan göra större nytta.  

 

Dessa prioriteringar innebär att kompetensutvecklingsinsatser inom 

de verksamheter som kan anstå, tillfälligt bör göra det. Detsamma 

gäller implementering av ny teknik i nämndens verksamheter som 

riskerar att medföra ökade kostnader i startskedet.”  

            
Särskilt uttalande  

Tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) 

”I ärendets inledning går att läsa att ärendet utgår från ett 

normalläge men med vetskap om att pågående pandemi kommer att 

innebära stora utmaningar för förvaltningens utförande och 

myndighetsutövande verksamheter. 

 

Vi delar uppfattningen om att detta bör ses som ett underlag som 

kommer att förändras när konsekvenserna av covid 19 pandemin är 

mer överblickbara. 

 

Det vi redan nu kan se är att redan ansträngda verksamheter får 

svårt att klara den påfrestning som till exempel personalbortfall 

eller ändrade rutiner medför. Vi kan, i efterdyningar av covid 19 

pandemin förvänta oss att våldet mot kvinnor och barn har ökat, likt 

den utveckling som skett i andra länder och att när isolering bryts 

fler söker sig till socialtjänsten för stöd. Därtill kan fler förväntas 

behöva försörjningsstöd på grund av arbetslöshet och ansträngd 

ekonomi.  

Därför bör socialnämndens budget för kommande år ta höjd för att 

fler personer kommer att behöva stöd och insatser från 

socialtjänsten.  

 

I ärendet går att läsa att ett reviderat program för våld i nära 

relationer och hedersrelaterat våld och förtryck håller på att tas 

fram. I programmet ska mer fokus ligga på bostadsbehovet hos de 

som lämnar en våldsam relation eller en hederskontext. 

Förvaltningen skriver att “ Tillgången på bostäder är en väsentlig 

fråga för socialtjänsten och staden under kommande år”.  

Feministiskt Initiativ är här helt enig med förvaltningen och ser 

positivt på att bostadsfrågan lyfts när programmet ska revideras. Det 

är dock tydligt att den blågröna majoriteten inte valt att prioritera 
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utsatta kvinnor och barn när man låtit bostadspolitiken fokusera på 

ombildningar och utförsäljningar. Att billiga hyresrätter nu riskerar 

att försvinna i de områden som redan präglas av trångboddhet och 

fattigdom kommer att slå hårdast mot den som riskerar hemlöshet 

efter att ha lämnat en våldsam relation.”  
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§ 14 

Månadsrapport för mars 2020 

Dnr 1.3.1-501/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner rapporten   

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen delegation att fördela 

de statliga medel som Stockholms stad tilldelas 12,8 mnkr, 

inom ramen för Uppdrag Psykisk hälsa för 2020 

 

 

Ärendet  

Prognosen baseras på utfallet per 31 mars samt utifrån dialog med 

samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  

Nämnden redovisar totalt en årsprognos som är ett underskott mot 

budget med 3 mnkr efter begärda budgetjusteringar och 

återredovisning av medel för nyanlända till kommunstyrelsen. 

Nämnden prognostiserar att återredovisa 30,2 mnkr för nyanlända 

till kommunstyrelsen. Årsprognosen är väldigt osäker med 

anledning av Covid-19. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner rapporten.  

  

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 april 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 15 

Uppföljning av verksamhet som bedrivs av föreningar som får 

verksamhetsbidrag från socialnämnden 

Dnr 1.7.2-118/2020 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelse från (V) 

 

 

Ärendet  

Socialnämnden har uppdragit till förvaltningen att besvara skrivelse 

från (V) med frågor kring hur uppföljningen av socialnämndens 

föreningsbidrag går till. Socialnämnden beviljar genom 

Organisations- och föreningsutskottet, OFU, bidrag till ideella 

föreningar eller stiftelser för cirka 100 miljoner per år. I 

tjänsteutlåtandet besvarar förvaltningen frågorna från Vänsterpartiet 

och beskriver arbetssätt för att säkra att nämndens riktlinjer för 

bidrag till ideella föreningar efterföljs.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 mars 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 16 

Avtalsuppföljning av socialtjänst och LSS-verksamhet 

Dnr 2.11.6-199/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner årsrapporten om 

avtalsuppföljning av socialtjänst och LSS-verksamhet 

2. Årsrapporten överlämnas till stadsdelsnämnderna för 

kännedom 

 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen genomför och samordnar avtalsuppföljningar 

av verksamheter som utför socialtjänst och insatser enligt lag om 

stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). Under år 2019 

har 96 verksamheter följts upp varav majoriteten bedömts möta 

avtalets krav. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

avtalsuppföljningen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 13 mars 2020 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 17 

Utvärdering av SIP-samordnarsatsningen, barn och unga 

Dnr 3.1.1-281/2017 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner utvärderingen av SIP-

samordnarsatsningen 

2. Utvärderingen överlämnas till stadsdelsnämnderna för 

kännedom 

 

 

 

Ärendet 

Sweco har fått i uppdrag att utvärdera SIP-samordnarsatsningen för 

barn och unga i Stockholms stad. Undersökningen har syftat till att 

analysera samordnarsatsningens resultat i relation till de mål som är 

uppsatta för satsningen. De resultat som utvärderingen har genererat 

ska användas som ett kunskapsunderlag för fortsatt 

utvecklingsarbete kring samordnad individuell plan. Utvärderingen 

har genomförts under perioden november 2019 till februari 2020. 

I utredningen konstateras att satsningen har genererat ett ökat 

användande av SIP (samordnad individuell plan) under de tre år 

som satsningen pågått och stärkt samverkan i de lokala BUS-

grupperna. Utvärderingen visar med tydlighet också att SIP-

samordnarfunktionen är fortsatt efterfrågad. Förvaltningen föreslår 

att nämnden godkänner utvärdering av SIP-samordnarsatsningen, 

barn och unga. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 13 mars  2020 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

”Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V), ledamoten 

Lotten Hammar (S), tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier 

(Fi) 

”Samordnad individuell plan (SIP) är lagstadgad i socialtjänstlagen 

samt hälso- och sjukvårdslagen. SIP ska inrättas när en person har 

behov av insatser från flera olika aktörer inom socialtjänsten såväl 

som hälso- och sjukvården. SIP-samordnarsatsningen startade 2017 

under förra majoritetens styre och syftade bland annat till att 

undersöka huruvida en SIP-samordnare förbättrar samverkan för 

barn i behov av stöd från både socialtjänsten och hälso- och 

sjukvården.  
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På uppdrag av socialförvaltningen har Sweco gjort en utvärdering 

av SIP-samordnarsatsningen och vi kan tydligt se de positiva 

resultaten som medföljt satsningen. Sweco skriver i utvärderingen 

att SIP-samordnare är en betydande framgångsfaktor som inte ska 

underskattas och bidrar till att effektivisera samverkan och 

tydliggöra involverade verksamheters ansvarsområden. I samband 

med SIP-samordnarsatsningen har förutsättningarna, kvalitén och 

åtagandet för samverkan stärkts i grupper med barn och unga i 

behov av särskilt stöd. Funktionen är därför fortsatt efterfrågad och 

det finns en rädsla att arbetet med SIP försämras om inte 

samordnarfunktionen finns kvar. 

 

Vi är därför oroliga över att finansieringen för SIP-

samordnarsatsningen saknas efter att projektmedlen tar slut. Redan 

nu är budgeten för barn och unga inte tillräcklig och 2019 minskade 

antalet SIP-samordnare från åtta stycken till enbart tre stycken. Vi 

anser att stadsdelsnämnderna inför budget 2021 behöver få medel 

att täcka en sådan tjänst inte minst med tanke på att samverkan är en 

prioriterad fråga även för majoriteten-men för att det ska bli 

verklighet krävs också medel. SIP-samordnare är också en funktion 

som skulle kunna testas inom andra områden inom IFO där 

samverkan och antalet SIP behöver förbättras såsom inom 

vuxenenheterna och socialpsykiatrin. ” 
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§ 18 

Insatser för att stabilisera skolgång 

Dnr 3.1.1-23/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner rapporten 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna 

för kännedom 

 

 

Ärendet  

Forskning visar på ett samband mellan goda skolresultat och 

psykisk hälsa. Att gå ut skolan med godkända betyg är en stark 

skyddsfaktor för alla barn och unga. Att klara skolan är också den 

enskilt viktigaste skyddsfaktorn för att lyckas senare i livet med att 

etablera sig i samhället vad gäller arbete och försörjning.  

I rapporten  har insatser som kan antas stabilisera skolgången 

identifierats med utgångspunkt i de insatser som redan finns i staden 

samt i aktuell forskning och omvärldsbevakning där exempel från 

andra kommuner lyfts. I rapporten har också insatser som kan antas 

stabilisera skolgången identifierats med utgångspunkt i de insatser 

som redan finns i staden samt i aktuell forskning och 

omvärldsbevakning där exempel från andra kommuner lyfts.  

 

Barn och unga har lagstadgad rätt till utbildning och skolan är 

skyldig att vid behov erbjuda elever extra anpassningar inom ramen 

för den ordinarie undervisningen eller i form av särskilt stöd. I de 

fall där dessa insatser inte når fram eller inte är tillräckliga behöver 

det finnas lättillgängliga stöd- och hjälpinsatser inom socialtjänsten 

för de barn, unga och familjer som är i behov av dem. De insatser 

som socialtjänsten ger som kan stabilisera skolgång och 

skolprestationer är betydelsefulla, dels för att problemen inte ska 

förvärras, dels för att öka barnens och de ungas möjligheter att 

lyckas i skolan så att skolan kan ge skydd mot psykisk ohälsa och 

olika former av sociala problem som till exempel kriminalitet och 

missbruk längre fram i livet. Socialförvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner rapporten inklusive den förteckning som 

redogör för insatser inom socialtjänsten som kan verka för att 

stabilisera skolgången.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 mars  2020. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 

”Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V), ledamoten 

Lotten Hammar (S), tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier 

(Fi) 

” Vi tackar för rapporten som utgör ett viktigt underlag för 

nämndens framtida arbete. Rapporten är en viktig påminnelse för 

politiken om skolans betydelse för att barn ska klara sig i livet med 

god hälsa och egen försörjning.  

 

Därför är det beklagligt att majoriteten skolbudget är den sämsta 

under 2000-talet. Särskilt för de grupp av barn som behöver extra 

stöd. Nedskärningen på skolorna innebär att man rycker undan en 

av de viktigaste skyddsfaktorerna för att barn och unga ska ha god 

hälsa och inte hamna i missbruk, kriminalitet eller andra sociala 

problem.  

 

Vår förhoppning är att majoriteten tar till sig rapporten och 

prioriterar skolan och de andra välfärdverksamheterna som 

avgörande för att alla barn ska få bra uppväxtvillkor och för att alla 

barn får förutsättningar och stöd för att klara kunskapsmålen. 

Genom att investera i barnen och deras utveckling lägger vi grunden 

för jämlikhet, sammanhållning och trygghet. ” 
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§ 19 

Implementering av stadens ANDT-politiska program 2018-2021 

– en halvvägsrapport 

Dnr 3.1.1-195/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner rapport om implementering av 

stadens ANDT-politiska program 2018-2021. 

2. Rapporten överlämnas till samtliga stadsdelsnämnder samt 

arbetsmarknadsnämnden, idrottsnämnden, kulturnämnden, 

miljö-och hälsoskyddsnämnden, utbildningsnämnden och 

äldrenämnden för kännedom 

 

 

Ärendet 

I Stockholms stad finns sedan juni 2018 ett program för alkohol-, 

narkotika-, dopnings- och tobakspolitiken 2018-2021, kallat ANDT-

programmet. Socialnämnden har ett särskilt ansvar att stödja 

berörda nämnder i implementeringen av programmet. Syftet med 

ärendet är att ge en sammanfattande bild av vad socialnämnden har 

gjort hittills, drygt halvvägs in i programperioden, kopplat till detta 

ansvar. I ärendet beskrivs vilka styrkor och svagheter i 

implementeringen som har identifierats så här långt och viktiga 

lärdomar från arbetet. Det redogörs också för vad som kommer att 

vara i fokus för socialnämndens fortsatta stöd till implementeringen 

av programmet i staden.   

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 12 mars 2020 

  

Beslutsordning 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 20 

inriktning av FoU-medel för lokala utvecklingsprojekt och 

studieresor år 2021 samt redovisning av forsknings- och 

lokala utvecklingsprojekt år 2019 

 Dnr 3.2.2-178/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1.  Socialnämnden godkänner redovisning av forsknings- och 

lokala utvecklingsprojekt år 2019. 

2. Socialnämnden godkänner denna inriktning av FoU-medel 

för lokala utvecklingsprojekt och studieresor 2021  

• Skolsociala team 

• Relationsvåldscentrum 

• Tidigt stöd inom missbruk och ekonomiskt bistånd 

 

3. Ärendet delges samtliga stadsdelsnämnder och 

kommunstyrelsen. 

 

   

 

Ärendet 

Socialförvaltningen erhåller i budget forsknings- och 

utvecklingsmedel. Under hösten 2019 påbörjades två nya 

forskningsutvärderingar och ett nytt forskningsuppdrag. Dessutom 

har tolv lokala projekt erhållit medel för lokal utveckling. I ärendet 

och i bilagan redovisas resultaten av projekten.  

Syftet med FoU-arbetet är att stödja utvecklingen av en 

evidensbaserad praktik inom Stockholms socialtjänst. 

Utgångspunkten är professionell kunskap som ska samlas 

systematiskt tillsammans med kunskap från brukare och invånare 

samt kunskap från forskning.  

Följande inriktning föreslås avseende lokala utvecklingsmedel  

inför år 2021: Projekt ska ha ett strategisk värde för staden som 

helhet, underlätta ett mer sammanhållet stöd till den enskilde,  

genomföras utöver ordinarie verksamhetsutveckling och ta hänsyn 

till jämställdhetsperspektivet. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner 2019 års redovisning av lokala utvecklingsmedel samt 

inriktningen för 2021. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2 mars  2020. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 21 

Stärkt mottagande och stöd till kvotflyktingar i Stockholms 

stad 

Redovisning av projekt  

Dnr 3.1.2-751/2017 

  

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner  redovisningen av projektet 

Stärkt mottagande och stöd till kvotflyktingar i Stockholms 

stad 

 

 

 

Ärendet 

Projektet Stärkt mottagande och stöd till kvotflyktingar i Stockholms 

stad har pågått under perioden februari 2018 till april 2020 och 

organiserats inom avdelningen för mottagande av nyanlända. 

Projektet har syftat till att undanröja hinder och hitta lösningar som 

utvecklar och förbättrar mottagandet av kvotflyktingar i Stockholms 

stad. Projektet har tagit fram och implementerat samverkans-

modeller som medfört att processer och ansvarsfördelning inom 

staden har tydliggjorts. Det finns nu tydliga rutiner för samverkan 

gällande utredning av och stöd till kvotflyktingar med behov av 

andra särskilda stödinsatser än enbart ekonomiskt bistånd i avvaktan 

etableringsersättning. En rutin har tagits fram som syftar till att 

underlätta för kvotflyktingar i kontakten med sjukvården. Den 

samhällsinformation som ges initialt till kvotflyktingar vid 

mottagande har systematiserats och är nu likvärdig för alla. 

Därutöver har också kunskapshöjande insatser för stadens 

medarbetare genomförts i form av temadagar och workshops. 

Förvaltningen föreslår att Socialnämnden godkänner redovisningen 

av projektet Stärkt mottagande och stöd till kvotflyktingar i 

Stockholms stad. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 mars 2020 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 22 

Fördelning av statsbidrag för stärkt bemanning inom den 

sociala barn- och ungdomsvården 2020 
Dnr 1.5.2-174/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner fördelning av statsbidrag för 

stärkt bemanning inom den sociala barn- och 

ungdomsvården enligt nedanstående 

 

SDN Fördelat belopp (kr) 

Rinkeby - Kista 457 971 

Spånga - Tensta 271 739 

Hässelby - Vällingby 364 237 

Bromma 159 891 

Kungsholmen 85 209 

Norrmalm 100 060 

Östermalm 104 754 

Södermalm 208 386 

Enskede - Årsta - Vantör 377 862 

Skarpnäck 144 104 

Farsta 227 610 

Älvsjö 82 279 

Hägersten - Liljeholmen 203 331 

Skärholmen 256 966 

Totalt 3 044 399 

 

 

 

Ärendet 

Socialstyrelsen har regeringens uppdrag att genomföra en 

stimulanssatsning under åren 2016–2020 för att stärka bemanningen 

inom den sociala barn- och ungdomsvården. Medlen ska avse den 

sociala barn- och ungdomsvårdens myndighetsutövande 

verksamheter och får endast användas för följande ändamål: 

• att öka antalet socialsekreterare 

• att öka antalet arbetsledare 

• att öka antalet administratörer för att frigöra tid för 

socialsekreterare eller arbetsledare i deras arbete med 

myndighetsutövning 

Stockholms stad har möjlighet att rekvirera 3 044 399 kronor.  

Förvaltningen föreslår att nämnden fördelar medlen till stadens 14 

stadsdelsförvaltningar i enlighet med detta tjänsteutlåtande. Frågan 

om fördelning har beretts i samråd med stadsdelsförvaltningarna, 
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socialtjänstavdelningen och stadsledningskontoret. 

Fördelningsnyckeln för barn och unga har använts som mall vid 

uträkningen av fördelning till respektive stadsdelsförvaltning. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner fördelning av 

statsbidraget. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 27 februari 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 23 

Kommunernas arbete med att motverka akut hemlöshet – 

Fördelning av statsbidrag 

Dnr 1.5.2-173/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner fördelning av statsbidrag för att 

motverka akut hemlöshet enligt nedanstående  

 
Fördelning av statsbidrag för att 
motverka akut hemlöshet 

 

Nämnd 
Antal 

hemlösa 
Andel 

hemlösa 
Fördelning 

kronor 
Enheten för hemlösa, 
Socialförvaltningen 

384 17,4% 1173105 

Rinkeby-Kista  144 6,5% 438 229 

Spånga-Tensta 135 6,1% 411 261 

Hässelby-Vällingby 164 7,4% 498 907 

Bromma 119 5,4% 364 067 

Kungsholmen 15 0,7% 47 194 

Norrmalm 40 1,8% 121 356 

Östermalm 52 2,4% 161 808 

Södermalm 223 10,1% 680 940 

Enskede-Årsta-Vantör 260 11,8% 795 554 

Skarpnäck 167 7,6% 512 391 

Farsta 161 7,3% 492 165 

Älvsjö 27 1,2% 80 904 

Hägersten-Liljeholmen 118 5,3% 364 067 

Skärholmen 198 9,0% 600 036 

Totalt 2207 100% 6 741 983 

 

 
 

 

Ärendet 

Socialstyrelsen har fått i uppdrag av regeringen att fördela 

statsbidrag för att motverka hemlöshet och utestängning från 

bostadsmarknaden. Medlen kan bland annat användas till aktiviteter 

för att förbättra situationen för akut hemlösa kvinnor och män. 

Medlen kan också användas till aktiviteter för att förebygga akut 

hemlöshet. 

 

Stockholms stad tillhör en av de kommuner som har möjlighet att 

rekvirera statsbidraget. För stadens del innebär det totalt 6 741 983 
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kronor under 2020. Förvaltningen föreslår att socialnämnden 

godkänner förslaget att fördela statsbidraget till samtliga 

stadsdelsnämnder och enheten för hemlösa (inklusive 

uppsökarenheten) utifrån andelen hemlösa som redovisades i 

Kartläggning av hemlösa personer i Stockholms stad 26 september 

2018. 

 

Socialnämnden hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 25 februari 2020 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), Michaela 

Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson (V), ledamoten Lotten 

Hammar (S) tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V), ledamoten 

Lotten Hammar (S), tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier 

(Fi) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1.Avslå förvaltningens förslag till fördelning av statsbidrag  

2.Statsbidrag för att motverka akut hemlöshet fördelas till 

socialförvaltningen  

3.Därutöver anförs följande 

Vi välkomnar att Stockholm får rekvirera statliga bidrag för att 

motverka hemlöshet och utestängning från bostadsmarknaden. 

Istället för att bidragen fördelas till samtliga stadsdelarna föreslår vi 

att hela bidraget går till socialförvaltningen. Stadsdelarnas möjlighet 

att utveckla befintligt arbete enlighet med bidragens intentioner blir 

begränsade när medlen är små. Risken är stor att effekterna som 

önskas uteblir. Om socialförvaltningen tilldelas hela bidraget kan 

användas för att stärka och stärka och utöka insatser för att 

motverka hemlöshet.  

 

Att människor bor i osäkra boendeförhållanden eller riskerar att 

hamna utan bostad är framför allt en bostadspolitisk fråga. 

Stockholm har i första hand ett entry-problem, inte ett exit-problem. 

Alliansen genomförde en historisk utförsäljning av 26 000 

hyresrätter, framförallt äldre lägenheter med lägre hyra, mellan 
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2006-2014. Ombildningarna av hyresrätter till bostadsrätter som 

gjordes då har lett till att alltfler har fått det svårare att komma in på 

bostadsmarknaden.   

 

Under den gångna mandatperioden stoppade vi ombildningarna av 

hyresrätter och intensifierade arbetet med att minska hemlösheten 

genom att bygga fler hyresrätter och sänka trösklarna för att få fast 

bostad. Stora satsningar gjordes för att nå personer som är på väg in 

i eller redan befinner sig långvarig hemlöshet. 30 miljoner kronor 

avsattes för att stärka rådgivning kring budget- och skuldfrågor, för 

att bedriva ett uppsökande arbete genom boendeteamen och stödja 

individer till ett självständigt boende och arbete för att förhindra 

vräkning och hemlöshet. Familjer med osäker boendesituation och 

äldre i hemlöshet uppmärksammades särskilt. Insatsen Bostad först 

permanentades och bostadsbolagen fick en tydligare roll i att skapa 

förutsättningar för såväl akutboenden som varaktiga lösningar som 

innebär att människor kan ta sig ur hemlöshet.  

 

Vi ser med oro på att den borgerliga majoriteten har beslutat att 

ännu en gång ombilda hyresrätter med lägre hyror. Konsekvenserna 

av den förda politiken är att bostadsbristen fördjupas, segregationen 

ökar och stockholmare får svårt att få ett fast boende. Den är politik 

som vi motsätter oss.”          
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§ 24 

Fördelning av statsbidrag för att stärka insatserna för barn 

och unga med psykisk ohälsa 2020  

Dnr 1.5.2-175/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag avseende 

fördelning av statsbidrag.  

 

SDN Fördelat belopp (kr) 

Rinkeby - Kista 305 314 

Spånga - Tensta 181 160 

Hässelby - Vällingby 242 824 

Bromma 106 594 

Kungsholmen 56 806 

Norrmalm 66 707 

Östermalm 69 836 

Södermalm 138 924 

Enskede - Årsta - Vantör 251 908 

Skarpnäck 96 069 

Farsta 151 740 

Älvsjö 54 852 

Hägersten - Liljeholmen 135 554 

Skärholmen 171 312 

Totalt 2 029 600 

 

 

Ärendet 

Socialstyrelsen har under åren 2018–2020 fått i uppdrag av 

regeringen att stärka socialtjänstens insatser för barn och unga med 

psykisk ohälsa. Satsningen handlar om att öka förutsättningarna för 

socialtjänstens personal att uppmärksamma riskfaktorer och tidiga 

tecken på psykisk ohälsa och vid behov motivera till insatser inom 

hälso- och sjukvården. Satsningen ska även stärka en fungerande 

samverkan mellan landsting och kommun för barn och unga med 

psykisk ohälsa som behöver insatser från både hälso- och sjukvård 

och socialtjänsten för att få det stöd och insatser som de behöver. 

Stockholms stad har möjlighet att rekvirera 2 029 600 kronor. 

Förvaltningen föreslår att nämnden fördelar medlen till stadens 14 

stadsdelsförvaltningar i enlighet med detta tjänsteutlåtande. 

Fördelningsnyckeln för barn och unga har använts som mall vid 

uträkningen av fördelning till respektive stadsdelsförvaltning.  
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Socialnämnden hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 27 februari 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  



Socialnämnden 
Protokoll 
2020-04-21  

§ 25 

 

Anmälningsärenden 

A. Förvaltningsgruppens protokoll 2020-04-15 

B. Protokoll från funktionshinderrådet 2020-04-16 

C. Tjänstemannabeslut   

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna. 
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 1.   

§ 26 

Övriga frågor 

 

Beslut 

Nämnden uppdrar till förvaltningen att bereda skrivelserna och 

återkomma till nämnden. 

 

 

Inled samarbete med kvinnojourerna för att nå våldsutsatta i 

karantän  

 Alexandra Mattsson Åkerström (V) Lotten Hammar (S),  

Anna Rantala Bonnier (Fi) 

 

”Flera länders kvinnorättsorganisationer har larmat om ökat våld i 

nära relationer, våld mot barn och mäns våld mot kvinnor som en 

följd av isolering under rådande covid-19-pandemi. Även i Sverige 

larmar kvinnojoursorganisationer som ROKS och UNIZON om 

riskerna när fler måste spendera mer tid i hemmet. Kvinnojourerna 

berättar att de ser liknande mönster som vid långhelger – det vill 

säga relativ tystnad och färre kvinnor än vanligt som hör av sig. Det 

betyder dessvärre inte att våldet och utsattheten har minskat, utan 

att möjligheten att söka hjälp och skydd har krympt. Också 

möjligheten för omgivningen att upptäcka missförhållanden 

minskar när färre går till arbetet och färre barn kommer i kontakt 

med fritidsledare, förskola och skola samt vänner/familj.  

 

Vi är oroliga för alla de, framförallt kvinnor och barn, som nu är 

isolerade med våldsamma män och förövare. Vi ser ett behov av 

ökat uppsökande arbete för att nå ut med rätt hjälp. Med anledning 

av detta föreslår vi: 

 

• Att förvaltningen inleder samarbete med de etablerade 

kvinnojourerna för att öka det uppsökande arbetet under 

krisen med fokus på att nå våldsutsatta i karantän. Det skulle 

kunna handla om informationskampanj i brevlådan, via 

sociala medier osv där jourerna kan använda sig av sin 

kompetens och förvaltningen bistå med medel. Särskilt 

fokus bör ligga på att nå riskgrupper såsom äldre.  

• Att förvaltningen återkommer till nämnden med förslag på 

uppdraget ovan snarast möjligt.  
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Stärk insatserna för att nå unga som vistas i riskmiljöer under 

pandemin 

Lotten Hammar (S) 

 

”Stockholm, Sverige och resten av världen kämpar med att hantera 

pandemin och effekterna av coronaviruset. Vi befinner oss i en svår 

tid som kräver åtgärder för att minska smittspridningen, lindra 

effekterna av virusutbrottet och skapa en god beredskap som bidrar 

till att Stockholm reser sig stark efter pandemin.  

 

Vi känner en stor oro över lägesrapporteringen om att allt fler unga 

rör sig på platser som definieras som riskmiljöer samtidigt som vi 

vet att andelen vuxna som rör sig ute har minskat.  Till exempel har 

Norrmalm stadsdelsnämnd flaggat för att i Klarakvarteren har 

andelen ungdomar på Sergels torg ökat. Socialförvaltningen 

flaggade själv i slutet av mars om att man har fått rapporter om en 

ökande andel unga som ”driver runt”.  

 

Coronakrisen får inte leda till att antalet unga som hamnar i 

missbruk, kriminalitet, människohandel och prostitution ökar. Det 

är viktigt att lyssna på signalerna och säkerställa att staden gör sitt 

yttersta för att fånga upp ungdomar som riskerar att fara illa. 

Fältassistenternas och ungdomsjourens uppsökande arbetet är 

oerhört viktig för att tidiga insatser ska snabbt kunna sättas in. 

Tyvärr har inte alla stadsdelsnämnder fältassistenter vilket innebär 

att det uppsökande arbetet riskerar att fallera i vissa stadsdelar. 

Under det svåra läget anser vi att socialförvaltningen och staden ska 

stärka det förebyggande arbetet genom att utöka resurserna till det 

uppsökande arbete som stadsdelsnämndernas fältassistenter och 

ungdomsjouren bedriver. I förstärkningen ska det säkerställas att 

samtliga stadsdelsnämnder har fältförlagt socialt arbete. 

 

Mot bakgrund av signalerna om att allt fler unga rör sig på platser 

som definieras som riskmiljöer vill vi veta:  

 

Vilka åtgärder har socialförvaltningen vidtagit för att säkerställa att 

det uppsökande arbetet fungerar väl under coronakris? 

Hur kan socialförvaltningen backa upp stadsdelsnämndernas i deras 

uppsökande arbete gentemot unga som vistas i riskmiljöer? Finns 

det områden inom det förebyggande arbetet som samverkan mellan 

socialförvaltningen och stadsdelsnämnderna kan utvecklas?   

Hur snabbt kan socialförvaltningen förstärka ungdomsjouren för att 

de ska kunna röra sig på fler platser?    ” 
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§ 27 

Upphandling av taltidning ”På tal om Stockholm”- 

upphandlingsdokument  

Dnr 2.11.2-525/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för 

upphandling av Stockholms stads taltidning. 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut och teckna ramavtal med godkänd 

leverantör. 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om: 

- förlängning samt uppsägning av ramavtal, 

- partsbyte samt underteckna ramavtal om partsbyte, 

- mindre justeringar av ramavtal. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

 

Ärendet 

Upphandlingen omfattar produktion och distribution av taltidningen 

”På tal om Stockholm”. Utgivningen sker i form av cd-skivor (så 

kallade Daisy-skivor) och poddradio. Nuvarande ramavtal löper ut 

den 31 augusti 2020 och kan inte förlängas ytterligare varför en ny 

upphandling behöver genomföras. Upphandlingen genomförs av 

socialförvaltningen på uppdrag av socialnämnden enligt lag om 

offentlig upphandling (LOU). Socialförvaltningen föreslår att 

bifogat upphandlingsdokument godkänns. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 mars  2020. 

  

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M)  Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson (V), ledamoten Lotten 

Hammar (S)  tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Reservation  

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V), ledamoten 

Lotten Hammar (S) tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier 

(Fi) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

” Vi föreslår att socialnämnden beslutar följande. 

- Förvaltningens förslag till beslut godkännes med följande 

tillägg  

- Att antal nummer för utgivning av taltidningen ej begränsas 

till 35 nummer/år utan 44 nr/år  

- Därutöver anföra 

 

Taltidningen har fram till i höstas utkommit med 44 nummer/år 

vilket motsvarar ungefär 1g/veckan med avbrott för sommaren fram 

till att majoriteten valde att begränsa utgivningen av kostnadsskäl 

till 29 nr/år vilket framförallt synskadade reagerat negativt på. Det 

är en tämligen liten besparing som görs på bekostnad av framförallt 

synskadades möjlighet att ta del av nyheter från staden som andra 

vilket ges via bland annat taltidningen. Även äldreboenden 

använder sig av tjänsten och majoriteten som prenumererar är 

kvinnor. Nu noterar vi ytterligare en besparing med fler nummer. Vi 

yrkar därmed på att utgivningen återgår till 44 nr/år. ” 
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§§ 28-32 Sekretess - publiceras ej 


